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رویدادها

جایزه بهترین بازیگر کن 
در دست شهاب حسینی

اصغر فرهادی، جایزه بهترین فیلمنامه را گرفت

در میان انتخاب شده های جایزه فیلم کن نام 
2 ایرانی برجسته است که شهاب حسینی و اصغر 
فرهادی، بازیگر و کارگردان فیلم »فروش��نده« 
هستند که در میان رقبای جشنواره شصت ونهم 
کن 2016 به عنوان بهترین بازیگر مرد و بهترین 
فیلمنامه نویس شناخته شدند. انتخاب این افراد 
موجی از تحسین ها را میان رسانه های داخلی و 
در صفحات شخصی هنرمندان به همراه داشت 
و هنرمندانی چون پرویز پرس��تویی با نوشتن 
یادداشتی کوتاه کس��ب جوایز فوق را به آنها و 
سینمای ایران تبریک گفتند. گفتنی است، نخل 
طلای کن به بهترین فیلم بلند و کوتاه اختصاص 
می یابد که در این دوره کن لوچ به عنوان سازنده 
فیلم »من دنیل بلیک« به عنوان بهترین فیلم 
بلند و خوانجو خیمنز اسپانیایی برای فیلم »تایم 
ک��د« نخل ط��لا گرفتند و نش��ان نخل طلای 
بهترین بازیگر مرد برای ش��هاب حس��ینی به 
ارمغان آمد و همچنین جایزه بهترین فیلمنامه 

به اصغر فرهادی رسید.

امیرخانی رمان »معمارانه« می نویسد
رض��ا امیرخانی از تالیف رمان تازه ای با موضوع 
شهر ها خبر داد که تا سال آینده به انتشار می رسد.

رضا امیرخانی در گفت وگ��و با مهر از تالیف رمان 
تازه ای خبر داد و گفت: فضای این رمان به موضوع 
توس��عه ش��هری مرتبط می شود و اس��م آن هم 
»ر ه ش« است.  امیرخانی ادامه داد: این اثر یک رمان 
معمارانه است و در آن بیشتر دارم سراغ واکاوی این 
مساله می روم که چه اتفاقی برای شهر در حال رخ 
دادن است. نویسنده رمان »قیدار« افزود: به نظرم در 
دنیا شهرهای بزرگ الگوهای توسعه متفاوتی دارند. 
از توس��عه شهرهای بزرگ معمولا به عنوان عبرت 
بزرگ یا عبرت منفی یاد می کنند. مثلا در آمریکا 
شهری مانند لس آنجلس توسعه بزرگی داشته اما 
همه آن را شهر از دست رفته معرفی می کنند. همه 
شهردارهای آمریکا هم می دانند که نباید شهرشان 
مانند لس آنجلس ش��ود. در ایران مساله برعکس 
است. شهری مثل تهران تا این اندازه که می بینیم 
بزرگ می شود، آلودگی هوا پیدا می کند و از طرف 
دیگر همه ش��هرهای دیگر کشور هم سعی دارند 
مثل تهران شوند. امیرخانی افزود: من برای تهران 
راه حلی ندارم اما می توانم فکر کنم که مشهد، شیراز 
و اصفهان نباید مثل تهران می ش��دند که شدند و 
می دانم شهری مثل کاشان نباید قطعا مثل تهران 

شود و در حال تبدیل شدن است. 

کارگردان »شاهزاده روم« 
»فیلشاه« را می سازد

به گفته کارگردان »فیلشاه«، یک نسخه از این 
انیمیش��ن در سی وپنجمین جشنواره فیلم فجر 
نمایش داده می شود. هادی محمدیان، کارگردان 
انیمیشن درباره جدیدترین پروژه خود که بتازگی 
پروانه س��اخت آن صادر شده است، گفت: پروژه 
»فیلش��اه« ب��ه تهیه کنندگی حام��د جعفری و 
با همراهی تیم »هنرپویا« س��اخته می ش��ود و 
فیلمنامه این پروژه به صورت مشترک توسط من 
و محمدباقر مفیدی کیا نوشته شده است. وی با 
اشاره به اینکه در تلاش است با توجه به تجربه ای 
که از »ش��اهزاده روم« به دست آمده »فیلشاه« 
را پیش ببرد، گفت: »فیلشاه« داستان یک بچه 
فیل در آفریقاس��ت که از زمان تولدش و با توجه 
به اینکه پدرش رئیس گله است، همه انتظار دارند 
او نیز روزی مانند پدرش رئیس گله شود اما این 
فیل کوچولو بسیار بی دست و پا است و به همین 

دلیل اتفاقات طنزی برای او رخ می دهد.

تقدیر رهبر انقلاب 
از سازندگان نماهنگ »ارغوان«

 رهب��ر حکیم انقلاب چن��دی پیش و در پی 
پخش نماهنگ »ارغوان« از ش��بکه های مختلف 
تلویزیونی ضمن تحسین سازندگان این اثر پیام 
تش��کری را ابلاغ فرمودن��د. به گ��زارش فارس، 
پیام تش��کر حضرت آیت الله العظمی خامنه ای از 
س��ازندگان و تهیه کنندگان این اثر روز گذش��ته 
از س��وی یکی از مسؤولان دفتر معظم له به مدیر 
یکی از شبکه های تلویزیونی اعلام شد. نماهنگ 
»ارغ��وان« ج��زو جدیدترین محص��ولات خانه 
موس��یقی و سرود بسیج است که درباره شهدای 
مدافع حرم و فرزندان آنهاس��ت. در این نماهنگ 
فرزند یکی از شهدای حرم در نقش فرزند شهید 
بازی کرده است و سایر عوامل تهیه این نماهنگ 
عبارتند از: نویس��نده و کارگردان: مهدیار عقابی، 
موس��یقی: گروه نسیم قدر، ش��اعر و سرپرست 
گروه: سیدضیا محسنی،  آهنگساز: محسن ناحی، 
تنظیم موس��یقی: امید روش��ن بین، تصویربردار: 
یحی��ی رضای��ی و مدی��ر تولید: علی ش��مس. 

تهیه کننده نماهنگ ارغوان امیر پوروزیری است.

جایزه بزرگ هیأت داوران کن 
2016 به یک همجنس گرا رسید!

گروه فرهنگ و هنر: در میان لیس��ت برندگان 
شصت ونهمین دوره جشنواره فیلم کن 2016 
یک نام بسیار برجس��ته بود؛ هرچند گمنام و 
ناش��ناس برای اهالی رس��انه ! »زاویه دولان«، 
فیلمس��از کانادایی الاصل س��ینما که تنها 27 
سال سن دارد باز هم جایزه ای دیگر را از دست 
هیات داوران جشنواره کن به دست آورد؛ جایزه 
بزرگ هیات داوران که پس از جایزه نخل طلای 
بهترین فیل��م، به عنوان مهم ترین و موثرترین 
جایزه در جش��نواره قدیمی کن شناخته شده 
و در واقع نمایانگر سیاست های برگزارکنندگان 
جش��نواره اس��ت. اما زاویه دولان کیست؟ این 
بازیگر و کارگردان که به طور رس��می خود را 
همجنسگرا خوانده و با وجود کسب جوایز بسیار 
هنوز در ایران شناخته شده نیست، در واقع جزو 
کشف های جشنواره کن محسوب می شود که 
در سنی کم در سال 2009 با دریافت 3 جایزه 
از بخش »2 هفته کارگردانان« جش��نواره کن 
برای فیلم »من مادرم را کشتم« نامش در میان 
منتقدان جهانی بر سر زبان ها افتاد. توجه کن 
به این فیلم و حضور جهانی اش در فستیوال های 
آن سال که در نهایت منجر به انتخاب فیلمش 
به عنوان نماینده س��ینمای کان��ادا در جایزه 
اسکار شد، باعث شد تا آثار دیگر این فیلمساز 
هم با عنوان جعلی اثر هنری! در جشنواره های 
جهانی آوازه یابد. »تپش های قلب«، »به  هرحال 
لارنس«، »تام در مزرعه« و »مامان« آثار دیگر 
زاویه دولان بودن��د که همگی بر پایه زندگی، 
مش��کلات و نگاه های همجنسگرایان ساخته 
شده و مورد تحسین هم قرار گرفتند! چنانکه از 
همان نخستین فیلم که با تشویق چند دقیقه ای 
حاضران در سالن نمایش جشنواره کن همراه 
ب��ود تا فیلم »مامان« که جای��زه بزرگ هیات 
داوران کن ش��صت وهفتم در س��ال 2014 را 
کسب کرد، آثار نه چندان قابل ارزش به لحاظ 
سینمایی اما پرهیاهو به لحاظ رسانه ای دولان 
بودند که با حمایت جشنواره های الف جهانی 
از جمله کن به جهانیان شناسانده شدند و در 
همین مس��یر زاویه دولان جوان به عنوان داور 
جشنواره های معتبر از جمله کن هم انتخاب شد 
تا جزو هیات تصمیم گیر جشنواره ای با رویکرد 
مشخص غیرهنری باشد! دولان پس از حضور 
در هیات داوران بخش اصلی کن سال گذشته، 
آخرین ساخته خود را به جشنواره شصت ونهم 
کن فرستاد که بدون وجود هیچ گونه نقد مثبت 
میان منتقدان سرشناس، عنوان جایزه بزرگ 
داوران را به دست آورد. در واقع فیلم »این فقط 
پایان دنیا اس��ت« محصول مشترک فرانسه و 
کانادا که با اقتباس از نمایش��نامه نوشته شده 
توسط ژان لوک لاگارس ساخته شده است، در 
فهرست داوران نشریه اسکرین که متشکل از 
منتقدان بین المللی اس��ت، نمره 1/3 را کسب 
کرد. به نظر می رسد بعد از فاش شدن ماهیت 
جدید جش��نواره کن که حمایت از فیلم های 
دگرباشانه اس��ت، حالا هیات داوران جشنواره 
کن جهت دور شدن از حواشی انتخاب مستقیم 
فیل��م و فیلمس��ازی با ماهیتی س��وال برانگیز 
خواس��ته اند به جای جایزه اصلی نخل طلایی 
تنها به دادن جای��زه هیات داوران اکتفا کنند؛ 
جایزه ای که در لایه های زیرین خود پیام اصلی 

این رویداد سالانه را منعکس می کند!

موضع ارشاد درباره گالری های 
خصوصی

س��خنگوی وزارت ارش��اد گفت: گالری ها 
اگ��ر اصول اخلاقی را رعایت نکنند جمع آوری 
می ش��وند.  به گزارش ف��ارس، نوش آبادی در 
پاسخ به این سوال که در چند ماه اخیر شاهد 
برپایی گالری هایی با مضامین غیراخلاقی درباره 
پدر، زنان ایرانی، موضوع حجاب و سبک زندگی 
هستیم و هیچ نظارت و کنترلی از سوی معاونت 
هنری انجام نمی ش��ود، چه توضیحی دارید؟ 
گفت: در س��طح کشور شاهد فعالیت بسیاری 
از گالری ها هستیم که بسیاری از آنها خصوصی 
است و طراحی آن دست ارشاد نیست و دولت 
متول��ی آنها نیس��ت. برپایی برخ��ی گالری ها 
و محتوا و اجرا و نظارت دس��ت ماس��ت اما در 
گالری ه��ای خصوصی صرفا از ما مجوز برپایی 
می گیرند. محتوا دس��ت موسسه خصوصی و 
مجموعه ای است که کار غیردولتی می کنند، 
ما با حفظ نظارت تصمیم��ی درباره محتوای 
آنها و اینکه چه آثاری عرضه ش��ود نمی توانیم 
داشته باشیم اما اگر در ارزیابی ها به این نتیجه 
برسیم که مغایر با ارزش هاست و اصول اخلاقی 
را رعایت نمی کنند نسبت به جمع آوری یا عدم 
مجوز برای برپایی دوباره آن اقدام می کنیم اما 
اغلب گالری ها خصوصی هستند و ما نظارت را 

برعهده داریم.

مرتضی اسماعیل دوس�ت: پخش سریال »وضعیت 
س�فید« باعث برجسته شدن نام بازیگر جوانی شد 
ک�ه در آن دوران کس�ی او را نمی ش�ناخت و هم�ه 
دنبال کسب اطلاع از بهروز آن سریال نوستالژیک 
بودند و این ش�د که عباس غزالی از آن پس پرآوازه 
ش�د، هرچند با احتیاط گام های بعدی را برداش�ت 
و نخواس�ت مانند خیلی ها از طریق هیاهو کس�ب 
مش�تری کند! ای�ن روزها عب�اس غزالی ب�ا ایفای 
نقش�ی مهم در فیلم »دلبری« در س�ینماها دلبری 
می کند و با وجود نقش کوتاه امیرحسین که فرزند 
شهید اس�ت، حضورش و احساسش قابل ستایش 
اس�ت. در گفت وگوی پیش رو تا جایی که در مجال 
این صفحه بود به بررس�ی کارنام�ه کاری این جوان 
اخلاقگرای س�ینما و تلویزیون پرداختم که تقدیم 

نگاه تان می شود.
***

 کاراکتر امیرحس�ین در فیلم »دلب�ری« با وجود 
کوتاهی دقایق حضورش، تکمیل کننده نقش میثم 

و اثرگذار در فیلم است.
بله! برایم حضور در فیلم »دلبری« کاملا دلی و 
اعتقادی بوده است، یعنی علاوه بر ملاک های فنی 
که همیشه در انتخاب نقش ها برایم مهم بوده و باعث 
شده تا عباس غزالی با وسواس کارها را گزینش کند، 
در فیل��م »دلبری« بازی در نقش��ی خاص- فرزند 
شهید- که آرام و کوتاه و در عین حال کاملا اثرگذار 
و ارزشمند است، خیلی برایم مهم بوده است. از این 
جهت وقتی نقش فرزند شهید در فیلم »دلبری« به 
من پیشنهاد شد با افتخار پذیرفتم، چرا که همیشه 
دوست داش��تم از توانایی ای که خدا در زمینه هنر 
بازیگری در اختیارم گذاش��ته و م��ورد توجه مردم 
است، بتوانم در جهت ادای دین به مقام شامخ شهدا 
و ایثارگران استفاده کنم و این همواره دغدغه ام بوده 

و دوستان نزدیکم بر این موضوع صحه می گذارند.
 با آقای اش�کذری پیش از این در سریال »حانیه« 

همکاری داشتید. چگونه به »دلبری« رسیدید؟
وقتی فیلم »دلبری« به من پیشنهاد شد فرصت 
خیل��ی خوبی بود تا بتوانم نس��بت به مق��ام والای 
جانب��ازان و ایثارگران و خانواده های آنها ارادت خود 
را نشان دهم و از این جهت حضور در این فیلم برایم 
کاملا اعتقادی بوده است. من به کوتاهی نقش خودم 
در این فیلم نگاه نک��ردم بلکه این انتخاب به دلیل 
تاثیرگذاری چنین جایگاه محکم و برجسته  ای بود 
و ایفای کاراکتر یکی از اعضای خانواده شهدا بشدت 
مرا برای ب��ازی ترغیب کرد، از این منظر حضور در 
این فیلم خیلی برایم مقدس و شریف است. امیدوارم 
توانسته باشم حق مطلب را تا حدی ادا کنم و مردم 
با این نوع نگاه قابل ستایش بروند و فیلم »دلبری« 
را تماشا کنند. به طور حتم با تماشای فیلم، دلشان 
خواهد لرزید و با چش��مان اشک آلود سالن را ترک 

خواهند کرد.
 چه مقدار از فیلمنامه اولیه در اجرا دچار تغییرات 
شد و شما به عنوان بازیگر، پیشنهادی هم داشتید؟

فیلمنامه اولیه همین بوده اس��ت که به من داده 
ش��د و هنگامی که آن را خواندم بسیار لذت بردم و 
دیدم که کار خاصی است. من با کسب اجازه از شهدا 
بازی در فیلم را آغاز کردم و به یاد دارم روزی که قرار 
بود قرارداد کار را امضا کنم، سر مزار برادر شهید یکی 
از دوس��تانم رفتم و با کسب اجازه و ارادت نسبت به 
ایشان و همه ش��هدا کارم را در فیلم »دلبری« آغاز 
کردم. این مس��اله برایم مهم بود ک��ه این اثر مورد 
رضایت شهدا و خانواده های آنها قرار بگیرد، چرا که 
کار برای آنها و درباره آنهاست و نیاز به یاری آنها دارم 
تا خدای ناکرده امکان کم کاری وجود نداشته باشد 
و اتفاقی نیفتد که شرمنده شهدا و خانواده های شان 
شوم. حالا نمی دانم نتیجه کارم چه شده است؟! اما 
من همه انرژی و توانم را برای بازی گذاشتم تا اتفاق 
تاثیرگذاری برای مخاطب شکل بگیرد. به عوامل فیلم 
و آقای اش��کذری هم گفت��م که با تمام وجود مانند 
آث��ار دیگرم در خدمت فیلم خواهم بود اما قطعا این 
حضور با همیشه فرق دارد، انرژی مضاعفی داشتم و 
از کارگردان خواس��تم که مرا هدایت کند. در حین 
کار تغییراتی جزئی نس��بت به فیلمنامه اولیه ایجاد 
شد که اثر را زیباتر کرد. مثلا در سکانس راه پله خانه 
میثم و هنگامی که پایم به گلدان خورده و در حال 
جمع کردن خاک آن بودم، منولوگ و درددلی با پدر 
ش��هیدم انجام دادم که خاله طوبی می ش��نید و آن 
دیالوگ مهم را گفت. این بخش بعدا به کار اضافه شد 
و من آن را دوس��ت داشتم. اصولا بازیگر باید نقش و 
دیالوگی را که در اختیار دارد با تعامل با کارگردان از 
آن خود کند و در قالب کاراکتری که در اختیار دارد، 
نقش را برای بیننده ملموس کند. من هم تمام تلاشم 

را کردم به بهترین شکل این نقش مهم را ایفا کنم.
 فیلم »دلبری« فرم روایت متفاوتی نسبت به غالب 
آثار س�ینمای ایران دارد. چقدر خ�اص بودن نگاه، 

موضوع و نقش برای تان مهم بود؟
حقیقتا در این چند س��اله کمتر فیلمنامه ای به 
دستم رس��یده که مبنا و مساله اش درباره جانبازان 
و شهدا بوده باشد. از این رو با توجه به اینکه چنین 
موضوعی کمتر به من پیش��نهاد ش��ده بود، برایم 
خیل��ی مهم بود و ع��لاوه بر این مس��اله مهم، نوع 
روایت و فرم متفاوت »دلبری« برایم جالب بود. فیلم 

»دلبری« اثر متفاوتی اس��ت و تک لوکیشن بودن، 
روایت متفاوت اثر، ع��دم نمایش و پخش تصویر و 
صدای کاراکتر اصلی فیلم از جمله نکات خاص فیلم 
اس��ت. میثم شخصیتی است که سال ها قطع نخاع 
بوده و در گوش��ه ای از خانه افتاده است و همه امور 
زندگی به عهده همس��رش، طوبی است که برایش 
عکس العمل های میثم مهم است، مثلا اگر 2 پلک 
بزن��د یعنی چه و می خواهد بفهم��د که 4 بار پلک 
زدنش چه معنایی دارد. این نوع ارتباط همسر برایم 
به عنوان مخاطب و نیز بازیگر بسیار شیرین بود. البته 
احساس کردم این خاص بودن اثر می تواند همراه با 
خطراتی هم باش��د و با آقای اشکذری این مساله را 
هنگام پیش تولید فیلم در میان گذاشتم، چرا که در 
فیلم »دلبری« به دلیل عدم نمایش شخصیت اصلی، 
تنها با همسرش مواجه می شویم که به تنهایی متکلم 

وحده می شود.
 در واقع میثم باید از طریق طوبی شناسانده شود.

بل��ه! آینه ای از او اس��ت. من با آقای اش��کذری 
خطر پایین آمدن ریتم فیلم و خستگی تماشاگر را 
مطرح کردم و خوش��بختانه ایشان تمهیدات خوبی 
اندیشیدند. البته بخشی از این مساله برمی گردد به 
تازگی چنین روایتی در سینمای ما که تماشاگر با این 
شکل متفاوت روایی آشنا نبوده و پرورش نیافته است. 
 البته این فیلم در جشنواره فجر سال پیش از سوی 

منتقدان چندان مورد استقبال واقع نشد!
نمی خواهم بگویم که فیل��م »دلبری« بی نقص 
بوده است و به طور حتم اگر همین امروز این فیلم 
را آقای اشکذری بخواهد بسازد، بسیار بهتر خواهد 
بود، اما با همه مسائل و انتقادات انجام شده به نظرم 

اگر همه ما ب��ه مضمون فیلم 
که مساله بس��یار ارزشمندی 
اس��ت، نگاه کنیم به طور حتم 
هم��راه و علاقه مند ب��ه فیلم 
خواهیم ش��د و ب��ا آن ارتباط 
برقرار می کنی��م. به طور حتم 
همه فیلم ها نواقصی هم دارند 
و نمی ت��وان خیلی آرمانی نگاه 
کرد، آقای اشکذری هم بخوبی 
این موض��وع را می داند و چند 
دقیقه از نس��خه جش��نواره را 
کوتاه تر کردند تا ریتم فیلم بهتر 
شود. روی هم رفته امیدوارم که 
سینمای ایران بتواند شکل ها و 
فرم ها و گونه های مختلف را در 

خود جای دهد و تماش��اگر ما بتواند با آثار مختلف 
همراه��ی کند و فیلم متف��اوت »دلبری« هم مورد 
توجه دوس��تان قرار بگیرد. من نمی خواهم فروش 
برخی فیلم ها را مورد نقد قرار دهم اما برایم علامت 
سوالی اس��ت که چرا باید برخی آثار چنان فروشی 
داش��ته باش��ند و برخی آثار باارزش دارای کمترین 

میزان فروش باشند! 
 ف�روش فیلم های کمدی س�خیف را خطری برای 

سینمای ایران و مخاطبش می دانید؟
به نظرم همچنان مسائل اعتقادی نزد مردم وجود 
دارد و امیدوارم که توجه مردم نسبت به آثار ارزشی 
بیشتر شود. البته سینما نیاز به ژانرهای مختلف هم 
دارد. اما من اگر بلند به سوال شما فکر کنم، حقیقتا 
حالا نمی توانم پاس��خی برای علاقه م��ردم به آثار 
کمدی پیدا کنم. به طور حتم مخاطب در کنار خنده 
نیاز به تامل و تفکر هم دارد و نیاز است به آدم هایی 
فکر کنیم که جنگیدند و هنوز در آسایش��گاه های 
جانب��ازان زندگی می کنند. آنها به خاطر ما رفتند و 
برخی های شان شهید شدند و برخی با بالی شکسته 
مدت هاس��ت تنها در آسایشگاه به سر می برند. من 
خیل��ی معرفت به خرج بدهم در نهایت همراه چند 
همکار ماهی یک بار به آسایشگاه آنها سر می زنیم، 
ام��ا آیا این مقدار توجه کافی اس��ت؟ به نظرم باید 

درباره شان فیلم ساخت و بیشتر از اینها توجه کرد تا 
هیچ وقت رشادت های آنها از یادمان نرود.

 می توانید برنامه ای برای تماش�ای فیلم »دلبری« 
برای جانبازان مستقر در آسایشگاه داشته باشید.

جزو برنامه هایم اس��ت که پس از اینکه فیلم به 
شکل نسخه دی وی دی درآمد در آسایشگاه ثارالله 
همراه عزیزان جانباز آن را در نمایش خصوصی تماشا 
کنم و خیلی مهم اس��ت که ن��گاه و واکنش آنها به 

فیلم را ببینم.
 فیلم »دلب�ری« مخاطبانی خاص دارد و ایثارگران 
و خانواده های آنها باید جزو گروه های هدف در نظر 

گرفته شوند.
صد درصد. من به دوس��تان دست اندرکار فیلم 
گفتم ک��ه در تبلیغات به این مس��اله تاکید کنند 
ک��ه مخاطب خاص فیلم کیس��ت؟ ب��ه طور حتم 
خانواده های ایثارگ��ران و جانبازان در صورت اطلاع 

از چنین فیلمی استقبال خواهند کرد.
 اگر مروری به کارنامه کاری ش�ما داش�ته باش�یم، 
سال ها تلاش تان از بازی در نقش های کوتاه تا رسیدن 
به جایگاهی شایسته قابل ردیابی است. نخستین بار 

آقای درمنش چگونه شما را انتخاب کرد؟
من در میان آشنایان کس��ی را در زمینه هنر و 
سینما نداشتم که مرا هدایت کند. یادم  می آید در 
کلاس اول راهنمایی مشغول تحصیل بودم که روی 
تابلوی اعلانات به آگه��ی انتخاب بازیگر برای بازی 
در نمایش مدرس��ه مواجه شدم و از 300 نفر تست 
گرفته شد و من جزو 20 نفر گزینش شده بودم که 
نمایش در منطقه و کشور مقام آورد و من هم جایزه 
گرفتم. احس��اس کردم خدا آرزوی قلبم را شنید و 
من از آنجا برای کانون فرهنگی 
و تربیتی حر واق��ع در میدان 

راه آهن معرفی شدم.
 بچه همان منطقه هستید؟

متولد ش��هرری هس��تم و 
دوران کودک��ی را در منطق��ه 
دولت آب��اد گذراندم و بعد از آن 
مقط��ع به منطق��ه 11 آمدیم 
ک��ه از راه آهن دور ب��ود اما در 
ش��رکت  بازیگری  کلاس های 
ک��ردم و بس��تر خوبی ب��ود تا 
س��ینماگرانی در آنج��ا ب��رای 
آثار خود از هنرجویان تس��ت 
بازیگری بگیرند و این اتفاق 2 
س��ال بعد از حضورم در کانون 
برایم رخ داد و سوم راهنمایی بودم که آقای درمنش 

مرا برای سریال »انتظار سرخ« انتخاب کرد.
 در نقش ه�ای فرع�ی بس�یاری مانن�د مجموعه 
تلویزیونی »داستان یک شهر« اصغر فرهادی بازی 
کردید که دیده نشد تا اینکه »وضعیت سفید« شما 

را به مرتبه خاصی از توجه رساند!
آن زمان ب��ا وجود اینکه نقش ها و بازی ها خوب 
بود و خیلی ها تحس��ین هم می کردند اما شرایط به 
گون��ه ای دیگر رقم خورد اما من حالا تمام قد به آن 
شرایطی که قس��مت من بود احترام می گذارم. من 
اعتقاد دارم خداوند عزیز می خواست من در این حرفه 
تجربه کسب کنم و در پیشانی ام نوشته شده بود باید 
پله پله این مس��یر کسب آزمون و تجربه را طی کنم 
و البته خیلی س��ختی کشیدم و حرف ها شنیدم اما 
نشانه هایی دیدم که ایمانم بیشتر شد و همه چیز را 
سپردم به خدا که اتفاقی ویژه را برایم رقم زد و برایم 
ارزشمند است که هنوز مردم مرا با کاراکتر بهروز در 

سریال »وضعیت سفید« به یاد دارند.
 برای سریال »وضعیت سفید« توسط آقای حمید 

نعمت الله انتخاب شدید یا هادی مقدم دوست؟
م��ن در دفتر وصف صبا ب��رای آقای محمدرضا 
شفیعی چند تله فیلم و سریال موفق »رستگاران« را 
برای سیروس مقدم عزیز کار کردم که نویسنده اش 

س��عید نعمت الله بود و چند تله فیلم دیگری هم که 
بازی کرده بودم ایش��ان نوشته بود و با شناختی که 
نسبت به من داشت مرا به حمید نعمت الله معرفی 
کرد و ایش��ان چند کار مرا دیده بود و برای سریال 
»وضعیت س��فید« انتخاب کرد. این مساله را تا به 
حال جایی نگفتم و نخستین بار به شما می گویم که 
در اواسط کار هنگامی که نقش من کاملا جا افتاده 
بود، آقای حمید نعمت الله، من و آقای مقدم دوست 
را به کناری کش��ید و مثلثی 3 نفره تش��کیل داد و 
نزد من اعترافی کرد که در زمان پیش تولید سریال 
ب��ا وجودی که انتخاب آقای نعم��ت الله بودم، آقای 
مقدم دوس��ت مخالفت می ک��رد و بازیگر دیگری را 
پیش��نهاد می کرد. آق��ای نعمت الله آنج��ا از هادی 
مقدم دوست پرس��ید نظرش درباره بازی من تغییر 
کرده یا نه؟ و آقای مقدم دوس��ت گفت من دیگر در 

این مساله کم آوردم و اشتباه کرده بودم!
 به نظرتان مهم ترین برگ برنده سریال »وضعیت 
س�فید« ک�ه آن را می�ان آث�ار تک�راری تلویزیون 

برجسته کرد، چه بوده است؟
س��ریال »وضعیت س��فید« برگی از زندگی ما 
ب��ود که برای هم��گان ملموس اس��ت و ما هم آن 
خاطره ه��ا را ب��رای مردم ورق زدی��م و همه چیز از 
لباس، فضاسازی ها، آکسسوار و داستان برای مردم 
حس نوستالژی داشت. انگار همانند این کاراکترها 
در خانه های مردم در دهه های گذشته وجود داشت 
و بارها مردم به من گفتند مثلا کاراکتر بهروز مانند 
دایی ما بوده اس��ت! ی��ا خواهر احترام مانند عمه ما 
اس��ت. گروه تلاش بسیاری داش��ت و یک سال و 7 
ماه فیلمبرداری به س��ختی اما شیرین انجام شد و 
در نهایت همه رنگ ها و کاراکترها در جای خودش 
قرار گرفت و همه اتفاقات در وجود تماشاگر نشست. 
سریال ویژه ای بود و حقیقتا برای آن روزهای کاری 

دلم تنگ شده است.
 خیلی ه�ا نمی دانند که ش�ما در س�ریال حضرت 
یوسف نقش یکی از برادران حضرت یوسف را بازی 

کردید که او را به چاه افکندند!
بله )با خنده(. در سریال »یوسف)ع(« جزو یکی 
از برادران یوس��ف بودم که او را به چاه انداختند. در 
11 قسمت اول آن سریال همراه با یوسف در نقش 
یکی از ب��رادران نوجوانش بازی می کردم و به دلیل 
س��ن کم من و گریم خ��اص آن دوران خیلی ها مرا 
نمی ش��ناختند و برخی هم با اطلاع از این مس��اله 
تعجب می کنن��د که من در این س��ریال هم بازی 

کردم.
 از این س�ریال و همکاری با فرج الله سلحشور چه 

خاطره ای برای تان باقی مانده است؟
خدا رحمت ش��ان کند. البته آن زمان دستیاران 
ایش��ان انتخاب بازیگران فرعی را انجام می دادند و 
من جزو آخری��ن بازیگرانی بودم که به عنوان یکی 
از برادران یوس��ف انتخاب ش��دم. مساله مهم برایم 
این بود که همه افراد درگیر با پروژه از عوامل پشت 
صحنه تا بازیگران و حتی آقای سلحش��ور یک نوع 
غ��ذا می خوردیم و این ش��رایط در آن کار برای من 
نوجوان خیلی ویژه بود و تاثیر آن دوران در وجودم 

مانده است.
  سریال »مادرانه« را هم با آقای جواد افشار داشتید.

بله! سعادت ش��د و این س��ریال در ماه مبارک 
رمضان از تلویزیون پخش شد و کاراکتر فرزاد که من 

بازی می کردم مورد توجه قرار گرفت.
 در سریال »کیمیا« اما حضور نداشتید!

آقای افش��ار پیش��نهاد داده بودند اما متاسفانه 
قسمت نشد در س��ریال »کیمیا« بازی کنم، چون 

درگیر کارهای سینمایی بودم.
 احتمالا بعد از موفقیت س�ریال »وضعیت سفید« 
پیشنهادات بسیاری داش�تید. چگونه از میان آنها 

گزینش کردید؟
خیلی پیشنهاد شد. اما من دوست دارم همیشه 
ب��ا انتخاب هایم رو به جلو حرکت کنم و از این بابت 
عجله ای برای بازی کردن نداش��تم و سعی کردم با 
دقت به پیشنهادات فکر کنم و هدفی داشته باشم که 
در آن مسیر بتوانم پیشرفت کنم. یکی از مهم ترین 
ملاک هایم ه��م مخاطب بود، چراک��ه اعتقاد دارم 
هنرمندی که مردمش را نبیند اصلا هنرمند نیست 
و ما باید از اعتباری که نزد مردم داریم مراقبت کنیم 
و در هر اثری حضور نداشته باشیم. همیشه این جزو 
ملاک های اصل��ی ام برای انتخاب نقش بوده و برای 
همین وس��واس زیادی در انتخاب نقش ها دارم و تا 
حالا هم سعی کرده ام به این مساله پایبند باشم. البته 
همیش��ه به بازیگران پیشکسوت به عنوان یک الگو 
نگاه می کنم که از جمله آقای پرویز پرستویی است 
که پرونده کاری درخشانی دارند و من از نقش های 

مختلفی که ایشان به عهده داشتند لذت می برم.
 آخری�ن بازی تان در فیلم تجرب�ی »قیچی« بوده 
اس�ت که در جش�نواره فجر س�ال گذشته نمایش 
داده ش�د و البته ش�باهت های موضوع�ی به فیلم 

»دورافتاده« رابرت زمکیس دارد!
فیلم »قیچی« برایم بشدت دوست داشتنی است 
و با وجود س��ختی کار بس��یار لذت بخش بود و نوع 
دیگری از بازیگری را در این فیلم تجربه کردم که به 
نظرم یکی از بهترین بازی هایم در این فیلم بوده است 

که امیدوارم خوب دیده شود.

گفت وگوی »وطن امروز« با عباس غزالی، بازیگر سینما و تلویزیون

از شهدا کسب اجازه کردم
اخبار

وطن امروز  شماره 1890  سه شنبه 4 خرداد 1395

در این چند ساله کمتر فیلمنامه ای 
به دستم رسیده که مبنا و مساله اش 
درباره جانبازان و ش�هدا بوده باشد. 
از ای�ن رو ب�ا توجه ب�ه اینکه چنین 
موضوعی کمتر به من پیشنهاد شده 
بود، برایم خیلی مهم بود و علاوه بر 
این مس�اله مهم، ن�وع روایت و فرم 
متفاوت »دلب�ری« برایم جالب بود. 
فیلم »دلبری« اثر متفاوتی اس�ت و 
تک لوکیش�ن بودن، روایت متفاوت 
اث�ر، عدم نمای�ش و پخش تصویر و 
ص�دای کاراکتر اصلی فیلم از جمله 

نکات خاص فیلم است

مخاطب در کنار کمدی به فکر هم نیاز دارد


